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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Sundhedsudvalget 2015 - ----- —
2017S møde den 5. januar 
2016

Mødelokale F 6 kl. 15.30

Referat

1 Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

Fraværende:

Anne-Lise Kuhre (A).

2 Meddelelser 

Sagsfremstilling

• Administrationen har udarbejdet svar på det brev fra Flandicaprådet, som blev 

uddelt på udvalgsmødet den i. december 2015. Svaret blev sendt til 

Flandicaprådet den 10. december 2015.

• Tilbagemelding fra borgermødet omkring Uddannelsescentret.

• Albertslund Lokalradio.

Beslutning

Taget til efterretning.
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Fraværende: 

Anne-Lise Kuhre (A).

• Årshiul Sundhedsudvalget 2016 Bilag til Sundhedsudvalgets møde .̂ januar 2016

• Svar på Handicaprådet høringssvar til Sundhedsudvalgets møde i. december

• Brev til Ældre- oa Sundhedsminister Sophie Løhde fra de nordsjællandske 

kommuner

• Svar på Handicaprådet høringssvar til Sundhedsudvalgets møde i. december

• Brev til Ældre- oa Sundhedsminister Sophie Løhde fra de nordsjællandske 

kommuner

ætsindsatsen på det specialiserede socialområde

Lovgrundlag

Serviceloven.

Lov om specialundervisning for voksne.

Folkeoplysningsloven.

Sagsfremstilling

I årshjulet 2016 for Sundhedsudvalget lægges der op til en temadebat om 

idrætsindsatsen på det specialiserede socialområde.

Formålet med temadebatten er, dels at gøre status på den nuværende 

idrætsindsats, og dels at drøfte, hvorvidt området skal fortsætte i samme "spor" 

og retning som hidtidig eller om indsatsen skal udvikle sig i en ny retning.

På mødet vil administrationen give nogle bud på, hvordan området kan udvikle sig 

set i et fremtidsperspektiv, herunder:

• En integration og inklusion af borgerne til normalområdets idræts og 

fritidstilbud.

• At idrætten fortsat indgår som en del af psykiske sårbare borgeres "recovery 

proces".
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• At idrætten indgår på handicapområdet til en fortsat vedligeholdelse af 

borgerens sociale kompetencer og funktionsmæssige færden i dagligdagen 

(træning).

• At specialundervisningen, idræt og sundhed kobles sammen med den 

igangværende omstillingsproces i socialpsykiatrien fra to støttecentre til et 

støttecenter og tilpasning af de nuværende aktivitets tilbud i dette regi.

• At idrætten i øvrigt sammentænkes i arbejdet med borgeren ud fra de vedtagne 

principper for en rehabiliterende tilgang.

• At øget frivillighed i relation til arbejdet på såvel psykiatri som handicapområdet 

bliver en integreret og naturlig del på de områder, hvor det er relevant og hvor 

der ikke nødvendigvis er behov for professionelle og uddannede medarbejdere.

Idrætskonsulent Jonas Hviid deltager på udvalgsmødet, og kommer med et oplæg

til debatten.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Evt. høringssvar

fremsendes hurtigst muligst til udvalgets medlemmer.

Handicaprådet har ingen kommentarer.

Ældrerådet har ingen kommentarer.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Socialchefen indstiller til Sundhedsudvalget, at:

i. Oplægget drøftes.

Beslutning

Oplægget blev drøftet, og udvalget ønsker et oplæg til det videre arbejde med

fokusområderne.

Fraværende: Anne-Lise Kuhre (A)



4 Opfølgning på investerinasstrateai - revisitation oa hjemtagning

Lovgrundlag

Lov om social service.
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Sagsfremstilling

Som led i projekt "Omstilling af det specialiserede voksenområde" er der etableret 

en task force, som skal arbejde med revisitation, hjemtagning eller prisforhandling 

afen række dyre sager. Der blev indledningsvist udvalgt og screenet 44 sager, 

hvor udgiften er mere end 500.000 ler. årligt.

Byrådet godkendte i marts 2015 finansieringen af to fuldtidsstillinger i task forcen 

frem til udgangen af 2017. Det drejer sig om en opnormering i Voksenafdelingen 

med en socialrådgiver og om ansættelse af en jurist / forhandler. Derudover 

inddrages pædagogiske konsulenter på hhv. psykiatri- og handicapområdet i 

arbejdet. Socialrådgiveren og de pædagogiske konsulenter påbegyndte arbejdet i 

maj 2015, mens juristen er ansat pr. i. december 2015.

Det blev i marts 2015 beregnet, at der kan spares 4,880 mio. ler. fra 2018 ved task 

forcens indsats. Efter at sagerne var gennemgået mere nøje, blev 

besparelsespotentialet i forbindelse med budgetvedtagelsen opskrevet, så 

besparelsen fra 2018 nu forventes at være 9,460 mio. ler. Besparelsen har en 

stigende profil over årene, idet besparelsen bliver større, efterhånden som flere 

sager bliver revisiteret eller genforhandlet.

Status på task forcens arbejde
Status på task forcens arbejde er at

• n sager er afsluttet. I disse sager er borgerne hjemtaget eller revisiteret. For 

eksempel fra et botilbud i en anden kommune til et botilbud i Frederikssund, 

eller fra et botilbud til selvstændig bolig.

• 10 sager er i proces. Der arbejdes med en udredning, eller der arbejdes med at 

give borgerne et andet tilbud eller justere i den nuværende indsats.

• Et antal sager afventer. Sagerne afventer en forhandling med leverandøren om 

pris eller indhold.
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• Et antal sager er udgået. Sagerne blev udvalgt i screeningen, men er udgået, fx 

fordi borgeren er visiteret til tilbuddet for kort tid siden og er velplaceret, eller 

fordi borgeren i mellemtiden selv har valgt at flytte.

I mange tilfælde er der udfordringer ved at revisitere eller hjemtage borgerne. Det 

drejer sig for eksempel om, at borgeren ikke ønsker at flytte, eller at det er 

uhensigtsmæssigt at flytte borgeren, eksempelvis fordi borgeren er i gang med 

uddannelse eller beskæftigelse i nærheden af den nuværende bolig. Der er også 

eksempler på, at leverandørerne ikke ønsker at samarbejde. Derudover er det en 

stor udfordring, at der mangler almindelige boliger til borgere, der flytter fra et 

botilbud til selvstændig bolig. Disse forhold betyder, at der skal arbejdes længere 

med nogle af sagerne, eller at task forcen må vende tilbage til sagerne på et 

senere tidspunkt.

Det var forudsat i beregningen, at det ikke er alle sager, det vil lykkes at opnå en 

besparelse på, og derfor forventes det trods udfordringerne, at den samlede 

besparelse kan opnås. Task forcen har nået at afslutte flere sager i 2015 end 

forventet og har derfor også opnået en besparelse i 2015, der er højere end 

forventet. Besparelsen i 2015 er således på 3,159 mio. ler. mod en forventet 

besparelse på 1,755 mio. ler.

Ud over de 44 oprindelige sager har task forcen udvalgt enkelte yderligere sager, 

som der arbejdes med sideløbende. Fremadrettet vil der også blive taget flere 

sager ind i task forcens arbejde.

Yderligere sager kan fx være sager, hvor borgere:

• Er anbragt i tilbud uden for kommunen i tilbud til omkring 0,5 mio. ler. om året.

• Har været længe i forsorgshjem mv. efter servicelovens jr 110.

• Har været længe i midlertidige botilbud efter servicelovens jr 107.

• Modtager mange timers socialpædagogisk støtte i eget hjem (servicelovens jr 

85).

Task Forcens arbejde evalueres ultimo 2016 og ultimo 2017 med henblik på at 

sikre, at den forventende besparelse hjemtages.
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Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Evt. høringssvar 

fremsendes hurtigst muligst til udvalgets medlemmer.

Handicaprådet har ingen kommentarer.

Ældrerådet har ingen kommentarer.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger til orienteringssagen.

Indstilling

Socialchefen indstiller til Sundhedsudvalget, at:

i. Orienteringen om status på investeringsstrategien tages til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende: Anne-Lise Kuhre (A).

S Samarbejdsaftale med Nordsjællands Misbruascenter 

Lovgrundlag

Lov om social service jr io i.

Sundhedslovens u  141 og 142.

Sagsfremstilling

Kommunen skal efter 1141 i sundhedsloven tilbyde behandling til 

alkoholmisbrugere. Kommunen skal derudover efter servicelovens 1 ioi tilbyde 

behandling til borgere med stofmisbrug og efter sundhedslovens 1142 tilbyde 

lægelig behandling af stofmisbrugere (substitutionsbehandling). Behandlingen er 

vederlagsfri for borgerne.

Sundhedsudvalget drøftede den 18. august 2015 misbrugsområdet på baggrund af 

en analyse af området. Analysen pegede på forskellige udfordringer og
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udviklingsmuligheder i forhold til den måde, misbrugsbehandlingen varetages i 

dag. På Sundhedsudvalgets møde den i. december 2015 blev det besluttet, at 

administrationen igangsætter et udbud af misbrugsbehandlingen, så der kan 

indgås aftale med en leverandør fra i. januar 2017.

I 2016 videreføres samarbejdsaftalen med Nordsjællands Misbrugscenter, og der 

er derfor indgået en samarbejdsaftale i lighed med de foregående år. Aftalen 

indebærer, at Nordsjællands Misbrugscenter inden for en økonomisk ramme på 

5,7 mio. ler. leverer behandling af såvel alkoholmisbrug som stofmisbrug til 

kommunens borgere. Borgerne kan dog søge ambulant alkoholbehandling i andre 

tilbud, idet lovgivningen giver frit valg på dette område. Borgere uden andre 

sociale problemer end stofmisbrug kan ligeledes modtage anonym, ambulant 

stofmisbrugsbehandling hos Lænken, som kommunen har indgået en 

samarbejdsaftale med, idet der er krav om mindst to leverandører på dette 

område. Enkelte borgere modtager derudover døgnbehandling for alkohol- eller 

stofmisbrug, hvilket ligger uden for rammeaftalen med Nordsjællands 

Misbrugscenter.

For at sikre et tæt samarbejde holdes der i 2016 kvartalsvise møder på 

ledelsesniveau, hvor Social Service, Jobcentret og Familieafdelingen indgår efter 

behov. Nordsjællands Misbrugscenter leverer i 2016 kvartalsvise opgørelser over 

bl.a. til- og afgang, behandlingens gennemsnitlige varighed og borgernes status 

ved udskrivning. Dette skal sikre, at administrationen mere systematisk kan følge 

området.

Samarbejdsaftalen er vedlagt som bilag.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Evt. høringssvar 

fremsendes hurtigst muligst til udvalgets medlemmer.

Handicaprådet har ingen kommentarer.

Ældrerådet har ingen kommentarer.

Økonomi
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Økonomi har ikke yderliqere bemærkninqer.

Indstilling

Socialchefen indstiller over for Sundhedsudvalget, at:

i. Orienteringen om samarbejdsaftalen med Nordsjællands Misbrugscenter 

tages til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende: Anne-Lise Kuhre (A).

• Samarbejdsaftale med Nordsjællands Misbruoscenter 2016

• Bilag til samarbejdsaftale 2016

6 Status på omstilling af AKU Center Slangerup - Nye muligheder til nye tider 

Lovgrundlag

Servicelovens jr 103 og jr 104.

Lov om Særlig Tilrettelagt Uddannelse.

Sagsfremstilling

På Byrådets møde den 27. november 2013 vedtog man en politisk plan for 

fremtidens beskæftigelsesstilbud, samværs- og aktivitetstilbud samt 

uddannelsestilbud til voksne borgere med funktionsnedsættelse i Frederikssund 

Kommune. Omstillingen vedrørte tilbuddene i AKU-center Slangerup, der både 

omfatter Ejegod og Fløjagergaard. AKU står for arbejde - kultur - udvikling. Ejegod 

og Fløjagergaard tilbyder primært aktivitets- og samværstilbud efter 

servicelovens jr 104 og beskyttet beskæftigelse efter servicelovens jr 103. 

Derudover tilbydes STU-forløb (særlig tilrettelagt ungdomsuddannelse). Planen 

skal evalueres primo 2016, og notatet giver en status for omstillingen af 

Fløjagergaard og Ejegod fra 2013-15.

Nye m uligheder tH nye tider beskriver retningen og centrale elementer i en 

omstilling af den beskyttede beskæftigelse. Planen er vedlagt som bilag til sagen.
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Afsættet for planen i 2013 var ændrede markedsvilkår på området som følge af 

rammeaftalen for Region Hovedstaden, og der sås en afmatning i efterspørgslen 

på pladser i tilbuddene.

Det centrale i planen var fortsat at understøtte og skabe "Detgode liv" fo r 

borgere m ed handicap på baggrund a f de givne ressourcer og inden fo r de 

økonom iske ram m er Planen understøttede samtidig visionen i Handicapplanen 

2009-2013 om a t " vi satser på m ennesker og muligheder".

Rammen for udviklings- og omstillingsprocessen på Ejegod og Højagergaard 

havde fokus på følgende punkter:

• Fra passiv omsorg til aktiv udvikling.

• Mere målrettede tilbud.

• Skræddersyede tilbud.

• Gør det, der virker. Fokus på dokumentation.

• Arbejds- og fritidsliv skal tilpasses den enkeltes behov.

• Tilskyndelse til uddannelse og arbejde for målgruppen på støttede vilkår på det 

ordinære arbejdsmarked.

• Videreudvikling afSTU uddannelsen på AKU Center Slangerup.

• AKU Center Slangerup yder et fleksibelt tilbud.

Administrationen har udarbejdet et notat med det formål at give 

Sundhedsudvalget en status på, hvor langt omstillingsprocessen på AKU Center 

Slangerup er kommet samt lidt om den historiske baggrund for iværksættelse af 

dette arbejde. Notatet er bilagt sagen.

Det er administrationens samlede konklusion, at såvel Højagergaard og Ejegod 

har arbejdet i den politiske retning, som afspejles i delplanen "Nye muligheder til 

nye tider". Hovedparten af de mange ideer og projekter er gennemført. Planen for 

omstillingen af den beskyttede beskæftigelse er dog integreret i det store 

omstillingsprojekt på det sociale område, der blev besluttet af Byrådet i 

september 2015. Omstillingen betyder, at AKU-center Slangerup er blevet til en
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fælles organisation under samme forstander, samt at den beskyttede 

beskæftigelse på Skibbyhøj overflyttes til Højagergaard og at Café Danner indgår 

som tilbud i den beskyttede beskæftigelse under AKU-centret.

Baggrunden for udviklings- og omstillingsprocessen havde sit oprindelige 

udgangspunkt i en frygt for, at AKU Center Slangerup ikke i fremtiden kunne 

rekruttere nye borgere og fastholde centrets ydelser på et kvalitetsmæssigt 

niveau, der fortsat gør det interessant for andre kommuner at købe pladser på 

stedet. Denne problemstilling har ikke været aktuel på noget tidspunkt.

På såvel Højagergaard og Ejegod er der på intet tidspunkt oplevet en tilbagegang i 

efterspørgslen, hvilket til dels dokumenterer at tilbuddet fortsat er attraktivt og 

kan konkurrere med andre lignende tilbud på markedet. Der vil således med 

denne status til stadighed være behov for, at tilbudsviften tilpasses efter udbud og 

efterspørgsel, og fortsat tilpasser området til de tendenser, der blandt andet 

afspejles i de sociale rammeaftaler.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Evt. høringssvar 

fremsendes hurtigst muligst til udvalgets medlemmer.

Handicaprådet har ingen kommentarer.

Ældrerådet har ingen kommentarer.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 

Indstilling

Socialchefen indstiller til Sundhedsudvalget, at: 

i. Notatet tages til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Anne-Lise Kuhre (A).
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